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کارنامه بازار گردانان

نويد قدوسي كارشناس بازار سرمايه

شرکت های حقوقی، به عنوان فعالان بازار سرمایه، 
می تواننــد نقش موثری در روندهــای صعوی یا 
نزولی بازار داشته باشند. همواره انتظار بر این است 
که حقوقی های بازار و سهامداران عمده، در نقش 
حمایت از بازار ظاهر شــوند، اما نقش سهامداران 
حقوقی فراتر از حمایت اســت. به عبارت دقیق تر، 
حقوقی ها باید با تلاش مســتمر در زمینه خرید و 
فروش سهام، به ویژه ســهام تحت مالکیت خود، 

منفعل نباشند و نقش مهمی ایفا کنند.
همان طور که می دانیم، یکی از مهم ترین فعالیت ها 
در بازار ســهام، خریــد و فروش به موقع ســهام 
اســت. در این راســتا بازارگردانی فعال می تواند، 
مناسبت ترین گزینه برای دستیابی به تعادل قیمتی 
در بورس و همچنین افزایش نقدشــوندگی باشد. 
بازارگردان یا صندوق بازارگردانی، یک شــخص 
حقوقی است که با در دست داشتن منابع زیاد، به 
خرید و فروش در بازار می  پردازد و ضمن افزایش 
قابلیت نقدشــوندگی، حجم معاملات سهام را نیز 
افزایش می دهــد. بازارگردانان نقــش مهمی در 
افزایش قابلیت نقدشوندگی و رشد حجم معاملات 
در بورس اوراق بهادار ایفا می کنند. زمانی که یک 
ســهم در بازار سهام در حال تشکیل صف فروش 
اســت، بازارگردان وارد صحنه می شود و با خرید 

سهم های فروشندگان،
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سرمقاله

کارنامه بازار گردانان
ادامه از صفحه اول 

از تشــکیل صف فروش جلوگیری می کنــد و هنگامی که 
ســهم مورد نظر به ســمت تشــکیل صف خرید در حال 
حرکت است، با فروش سهم  های خود مانع از تشکیل صف 
سنگین خرید می شــود. به تعبیر ســاده تر، بازارگردانان در 
شرایط کســادی بازار، خریدار سهام فروشندگان و در زمان 
رونق بازار، فروشنده ســهام هستند تا از این طریق، ارزش 
واقعی ســهم  ها حفظ شــود. در این میان، سهامدار حقوقی 
به عنوان ســهامدار عمده یک شــرکت یا خود می تواند، در 
نقش بازارگردان ظاهر شــود و به خرید و فروش ســهم یا 
به اصطلاح جمع آوری ســهم بپردازد یا اینکه یک نهاد مالی 
را به عنوان بازارگردان در کنار خود داشــته باشد؛ در هر دو 
صورت، باید نقش بازارگردانی را به نحو احسن انجام دهد.

در این میان ذکر این نکته حائز اهمیت است؛ از آنجا که بحث 
دامنه نوسان یکی از مشکلات و معضلات اساسی بازار سرمایه 
ایران اســت، تاثیر زیادی بر فرآینــد بازارگردانی و معاملات 
خواهد داشــت. طبق اظهارات پیشین رئیس سازمان بورس و 
اوراق بهادار، قرار بود به صورت ماهانه نیم یا یک درصد دامنه 
نوسان تغییر کند تا به تدریج شــاهد افزایش محدوده نوسان 
معاملات در بورس باشــیم، اما هنوز ایــن موضوع به مرحله 
اجرایی نرسیده و عملیاتی نشده است. به این ترتیب، با وجود 
دامنه نوســان، شاهد تشــدید هیجان در بازار سهام هستیم، 
به طوری که سهامداران در شــرایط مثبت بازار به خرید اقدام 
می کنند و هر زمان که بازار با ریزش مواجه می شود، اقدام به 
فروش می کنند. در این میان، سهامداران حقوقی باید تلاش 
زیادی کننــد تا خلأ موجود را پر کرده و تعادلی میان خرید و 
فروش ســهام ایجاد کنند. البته بایــد عنوان کرد که در حال 
حاضر، در برخی نمادها شاهد فعالیت بسیار مناسب حقوقی ها 
هســتیم، به طوری که سهامدار حقوقی با درایت و فعالیت زیاد 
خود، اجازه قفل شــدن نقدینگــی را نمی دهد. در واقع، زمانی 
که ســهم با صف خرید همراه می شود، به عرضه سهام و در 
مقابل، هنگام تشکیل صف فروش به جمع آوری آن می پردازد 
و حتی اجازه تشــکیل صف فروش را هم نمی دهد که تمامی 
این موارد تنها توســط بازارگردانی فعــال حقوقی ها اجرایی 
خواهد شد.  در این راستا باید تاکید کرد که سهامدار حقوقی، 
شناخت کافی از سهم، صنعت و ارزش ذاتی دارد. همچنین با 
اشراف کامل به کلیت بازار، از توانایی بیشتری نسبت به دیگر 
سهامداران برخوردار است و می تواند نقش مهمی در به تعادل 
رساندن سهم ایفا کند. به اصطلاح، این بازار و سهم برای خود 
حقوقی اســت و باید بازارگردانی فعالی داشــته باشد. به این 
ترتیب، با فعالیت مناسب بازارگردان ها، سهم در روند صعودی 
بازار با رشــد بیش از حد همراه نخواهد شــد و در مقابل، در 
زمان ریزش بازار، افت قابل توجهی را تجربه نخواهد کرد. در 
نتیجه، این امر ریسک سهم را کاهش داده و روند باثبات تری 
را برای آن رقم خواهد زد. تمامی این موارد ســبب می شــود 
که جذب ســرمایه گذار برای دوره بلندمدت صورت گیرد. این 
امر خود به نوعی فرهنگ سازی مناسب برای بازار سرمایه به 
ارمغان می آورد. به عبارت دقیق تر، سهامدار حقوقی با فعالیت 
مناسب در ســمت خرید و فروش سهم یا همان بازارگردانی، 
نه تنها کمک شــایانی به ســهام خود خواهد داشت، بلکه با 
افزایش جذابیت می تواند نظر ســرمایه گذار جدید را به خرید 
ســهام مزبور جلب کند. در نهایت، بــا تعمیم این موضوع به 
کل بازار سرمایه، فرهنگ سازی مناسبی را شاهد خواهیم بود. 
همان طور که عنوان شد، در حال حاضر بازارگردانی در برخی 
از نمادهــا با کیفیت قابل قبولی انجام می شــود که می تواند 
الگویی مناســب برای بقیه نمادها باشد. در واقع چنانچه صفر 
تا ۲۰ نماد از کل نمادهای فعال در بازار ســهام از چنین روند 
مناســبی در بازارگردانی برخوردار باشــند، می توان بورســی 
متعادل و منطقی داشت. در چنین شرایطی چنانچه اصلاحی 
نیز رخ دهد، باز هم ســهم، قیمتی منطقــی و ارزنده خواهد 
داشت و ســهامداران از ریزش بیش از اندازه، نگرانی نداشته 
و بااطمینان خاطر از فعالیت مناســب بازارگردان، بازگشــت 
ســهم به روند مثبت را انتظار دارند. این در حالی اســت که 
شــرایط کنونی بازار سرمایه و اقتصاد ایران، نقش سهامداران 
حقوقی را کمرنگ کرده است. به عبارت دقیق تر، ویژگی ها و 
محدودیت های ســاختار دولتی بازار سرمایه باعث شده عملا 
بیشــتر حقوقی های بازار سرمایه در بدنه دولت قرار گیرند؛ یا 
به طور مستقیم از دولت باشند یا با فاصله چند مرتبه به دولت 
متصل باشــند. به این ترتیب، اختیار عمل از آنها گرفته شده 
و باعث شده رفتار منطقی از آنها مشاهده نکنیم، به طوری که 
در بــازار منفی خبری از حمایت های آنها و خرید از این گروه 
وجود ندارد یا در بازار مثبت خریدهای سرخطی انجام می شود. 
امید است که با گســترش فعالیت بازارگردان های حرفه ای و 
همچنین گســترش ســهامداران حقوقی از بخش خصوصی، 
نه تنهــا تعادل قیمتی در رســیدن نرخ ســهام بــه محدوده 
ارزندگی رخ دهد، بلکه با عدم قفل شدن نقدینگی در صف ها، 

نقدشوندگی بازار سهام افزایش یابد.

نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی:

در عزل و نصب ها دخالت نمی کنم
نماینده ولی فقیه در خراســان شــمالی گفت: در روند 
عزل و نصب مدیران دخالتی ندارم ولی اگر مشــورت 

بخواهند نظرم را اعلام می کنم.
 امام جمعه بجنورد در نشست خبری با اصحاب رسانه ، 
با بیان اینکه در عزل و نصب ها دخالت نمی کنم، اظهار 
کرد: ســعی کردیم از طریق مشورت، ورود غیرمستقیم 
و راهبری امور، مشکلات اجرایی را در خطبه ها گوشزد 

کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین رضا نوری با اشاره به اهمیت 
و نقش خبرنگاران و رسانه ها، اظهار کرد: خبر و تحلیل 
شما اگر درست و حساب شده باشد، مبنای تحول و رشد 
و تعالی می شــود؛ اما اگر غیر از این باشد خدای ناکرده 

باعث تخریب خواهد شد.
وی افزود: شما اهالی رســانه و مطبوعات تصمیم گیر 
نیســتید ولی تصمیم ساز هســتید؛ ازاین رو چه تصمیم 
خوب و چــه تصمیم بدی که یک مســئول می گیرد، 

ممکن است شما نیز در آن سهیم باشید.
وی افزود: اینکه با کسی یا مجموعه ای مشکلی دارید، 
نباید ســبب آن شــود که آن را کاملًا تخریب کنید و 
مغرضانه دنبال مچ گیری باشید؛ زیرا ثقه و عادل بودن 
کــه برای نقل روایــات اهل بیت مطرح شــده، درباره 

خبرنگاران هم هست.
وی با بیــان اینکه مقــام معظم رهبــری صراحتا به 
نمایندگان مجلس نیزاعلام کردند در انتخاب استانداران 
و فرمانداران دخالت نکنند. افزود: در انتصاب، یا عزل و 
نصب مدیران در دولت جدید هیچ دخالتی ندارم، شاید 
اگر نظرخواهی از من انجام شــود به صورت مشــورتی 
نکته ای را متذکر شوم، اما دخالتی در این زمینه ندارم و 

بنای این را هم ندارم.
حجت الاسلام والمســلمین نوری در ادامه در پاسخ به 

سؤال یکی از اهالی رسانه در مورد ایفای نقش نظارتی 
درزمینهٔ مدیریت روند مقابله با کرونا در اســتان، گفت: 
درزمینهٔ کرونا تاکنــون نظارت های مختلفی را اعمال 
کرده و جلساتی را با دســتگاه های اجرایی داشتیم اما 
مدیریت مســتقیم موضوع با سیســتم درمانی استان 
اســت، البته همه نهادها و دستگاه ها هم اعلام کردند 
که امکاناتشان را در اختیار این سیستم قرار خواهند داد

ساخت زائرسرای خراسان شمالی در مشهد ۵۵ 
میلیارد تومان هزینه دارد

وی درباره ایجاد زائرسرای استان در مشهد مقدس هم 
تصریح کرد: ســاخت این مجموعه بیش از ۵۵ میلیارد 
تومان هزینه دارد که خیران پرداخت آن را قبول کردند؛ 

اما گرانی ها کار را به تعویق انداخت.
نماینده ولی فقیه در خراســان شمالی گفت: از سال 9۲ 
زمین این زائرســرا در اختیار استان قرار گرفته اما تنها 
برای آغاز ساخت آن حدود 1۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز 
داریم که با توجه به عدم تأمین این اعتبار، نتوانســتیم 
وارد مرحله ساخت شویم؛ به همین دلیل اگر تا مهرماه 

اتفاقی نیفتد، زمین را از دست می دهیم.
حجت الاسلام والمسلمین نوری افزود: قرار بود بخشی 
از این مبلغ از طریق استانداری تأمین شود که متأسفانه 
به دلیل مشکلات و موارد قانونی، زمینه این کار فراهم 
نشــد و از ســوی دیگر با توجه به شــرایط اقتصادی، 

خیرین هم توان کافی برای تأمین آن را ندارند.
امام جمعه بجنورد گفت: برای رفع این مشکل جلساتی 
با صنایع اســتان داشتیم تا این بودجه را تأمین کرده و 

ساخت زائرسرا را آغاز کنیم.
وی تصریح کرد: وقتی مشــکلی حاد در بخشی ایجاد 
می شــود ســعی می کنیم با تعامل موضوع را برطرف 
کنیــم و اگر این مــوراد با این توصیه ها حل نشــود 

مجبوریم در خطبه های نماز جمعه مطرح کنیم.
خبرنگاران زمینه ساز تصمیمات مهم جامعه

امــام جمعه بجنورد در ادامه ضمن گرامیداشــت یاد و 
خاطره »حســین فلاحتــی« رییس فقیــد خبرگزاری 
جمهوری اســلامی خراســان شــمالی اظهار داشت: 
اصحاب رســانه زمانی که یک چالش را در جامعه نقد، 
تحلیل و مطالبه گری می کننــد این ظرفیت تصمیم 
گیری دولتمردان را دارد و می تواند تحول و انقلابی را 

در جامعه ایجاد کند.
وی بــا بیان اینکــه خبرنگار باید همواره بیدار باشــد، 
تصریح کرد: اصحاب رسانه در تمامی حوزه ها تصمیم 
ســاز هستند و می توانند در بسیاری از موضوعات مهم 

جامعه جریان سازی کنند.
حجت الاســلام نوری ادامه داد: بسیاری از تصمیمات 
مهم جامعه توســط خبرنگاران زمینه سازی می شود و 
این اهمیت خبر و اطلاع رســانی را به خوبی برجسته 
می کنند و لازم اســت تا خبرنگاران از حیطه و وظایف 

قانونی خود مطلع باشند.
وی ادامــه داد: اهمیت حوزه خبر به حدی اســت که 
بســیاری از وقایع مهم تاریخی بواســطه این قشــر 
زحمتکش پایدار نگه داشته شده و اگر راویان به خوبی 
مکتب عاشــورا را حفظ نمی کردند تاکنون این واقعه 

زنده نبود.
نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی با بیان اینکه دقت 
از فاکتورهای مهم حوزه خبر محسوب می شود، افزود: 
خبرنگاران باید وقایع را بدون کم و کاســت نقد کند و 
نباید با شخص و جریانی خاص تصفیه حساب کند زیرا 

که این امر خلاف ملزومات دین مبین اسلام است.
نماینده ولی فقیه در خراســان شــمالی تصریح کرد: 
اگــر موضوعات مهم و اقدام خلافــی با گفت وگو حل 

نشــود، مجبور به اعلام این مسائل در خطبه های نماز 
جمعه هســتیم تا بتوانیم موضوعــات را به عنوان یک 
مطالبــه عمومی بیان کنیم. وی وظیفــه نماینده ولی 
فقیــه در ادارات دیگر را راهبری دانســت و افزود: در 
ادارات مختلف نظارت کلی وجود دارد تا مسائل دینی، 
فرهنگی، قانونی و تکلیفی انجام شود و در صورت لزوم 

تذکر می دهد.
حجت الاســلام نوری بیان داشت: ورود به مشکلات 
آب چند روســتا نمونه این نوع مســائل اســت که با 

ارتباط گیری با مسئولان مرتبط، حل شد.

وی در خصوص اســتخدام معلمان قــرآن در آموزش و 
پرورش، اضافه کرد: این مسئله از سوی آموزش و پرورش 
استان در حال انجام و پیگیری است؛ همچنین بناست از 

سمت دفتر امام جمعه نامه ای به وزارتخانه ارسال شود.
توهین و بی اخلاقی مدیران به هیچ وجه پذیرفته 

نیست
حجت الاســلام نوری با تاکید بــر این که بی اخلاقی 
مدیران در پاســخ به خبرنگاران به هیچ وجه پذیرفته 
نیست، گفت: در موارد متعددی با مدیر مربوطه صحبت 

شده و تذکر داده ایم.

عضو شــورای اسلامی شــهر بجنورد گفت:  با توجه 
به اینکه هنوز نامه بازگشــت به کار مرتضی رحمانی 
به عنوان شهردار منتخب بجنورد صادر نشده٬ احتمال 

انتخاب فرد دیگری به عنوان شهردار وجود دارد.
یوســف مغروری در گفت وگو با خبرنگار تســنیم ٬ با 
اشــاره به آخرین وضعیت حکم شهردار منتخب مرکز 
استان خرساان شمالی اظهار داشت: با توجه به پایان 
مهلت قانونی استعلام بازگشت به کار رحمانی مطلق 
چنانچه فردا این استعلام دریافت نشود هیئت تطبیق 
شهرستان نظر نهایی را در این خصوص صادر خواهد 

کرد.
وی با ارائه توضیحات تکمیلی در این خصوص افزود: 
امروز خبر قطعی تایید و یا عدم تایید انتخاب رحمانی 

مطلق از سوی وزارت کشور اعلام می شود.
عضو شورای اسلامی شهر بجنورد در ادامه به احتمال 
انتخاب نفر دوم جهت تصدی شهرداری بجنورد اشاره 
کرد و گفت: همچنین درخواســت برگزاری جلســه 
فوق العاده را به ریاســت شورا خواهیم داد تا وضعیت 
شهرداری بجنورد تعیین تکلیف شود. در صورت عدم 
تایید رحمانی مطلق ســریعا باید نفــر دوم به وزارت 

کشور معرفی شود.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر 
بجنــورد در پایان اضافه کرد: در غیــر این صورت٬ 
احتمال دارد اختیار انتخاب شهردار بجنورد از شورای 
شهر خارج و اســتانداری خراسان شــمالی، شهردار 

بجنورد را مشخص خواهد کرد.
گفتنی است با توجه بازنشســته بودن گزینه انتخابی 
شورای اسلامی شــهر بجنورد٬ باید نامه بازگشت به 
کار وی از ســوی دســتگاه مربوطه صادر و به تایید 
وزارت کشور برسد که تا کنون این اتفاق نیفتاده است.

رییس اداره توســعه تعاون اداره کل تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی خراسان شمالی گفت: در خراسان شمالی هزار 
و 63۲ شرکت تعاونی فعال وجود دارد که این شرکت ها 
برای ۲1 هزار و ۵۰۰ نفر فرصت اشتغال ایجاد کرده اند.

شیدا شفیعی در گفت و گو با خبرنگار عصراترک اظهار 
کرد: در خراســان شــمالی، تا به کنون سه هزار و ۵3۰ 
شرکت تعاونی تشکیل شده اند که از این تعداد، در حال 

حاضر هزار و 63۲ شرکت تعاونی فعالیت دارند.
شفیعی گفت: این شــرکت های تعاونی فعال برای ۲1 
هزار و ۵۰۰ نفر فرصت اشتغال در استان ایجاد کرده اند.

وی در ادامه با اشــاره به شیوع بیماری کرونا از زمستان 
ســال 98 در سطح کشور و اســتان، یادآور شد: در سال 
گذشته 3۵ شرکت تعاونی و در پنج ماهه نخست امسال 

نیز شش شرکت تعاونی تشکیل شدند.
رییس اداره توســعه تعاون اداره کل تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی خراسان شــمالی عنوان کرد: در این شرایطی 
که بیماری کرونا شــیوع پیدا کرده است، رویکرد جدید 
فعالیت تولیدی شرکت های تعاونی به سوی تولید ماسک 

و گان بوده است.

وی افزود: برخی از شــرکت های تعاونی پیشین استان 
تغییر خط تولید دادند و به تولید ماسک و گان پرداختند.

شفیعی در بخش دیگری از سخن خود درباره مطالبات 
شــرکت های تعاونی در اســتان برای توسعه و بهبود 
فعالیت خود نیز اظهار کرد: حمایت تسهیلاتی بلاعوض 
و یا تسهیلات ارزان قیمت از جمله بهترین مطالبات این 
شرکت ها است تا ســرمایه در گردش مورد نیاز خود را 

تامین کنند و بتوانند خطوط تولید خود را تقویت کنند.
وی همچنین با تاکید بر این نکته که فرهنگ تعاون در 
میان هم اســتانی ها جا افتاده است، گفت: با این وجود، 
هنوز مسیر تشکیل شرکت های تعاونی در استان هموار 

نشده است.
رییس اداره توســعه تعاون اداره کل تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی خراسان شمالی افزود: یک شرکت تعاونی باید 
مجوزهــای لازم را از ادارات ذی ربط دریافت کند و این 
در حالی است که برای اخذ این مجوزها می بایست زمان 

زیاد و دوندگی بسیاری را صرف کند.
افزون بر این، وی فروش محصولات تولیدی را از دیگر 
مشکلات شــرکت های تعاونی استان برشمرد و عنوان 

کرد: برای حل این مشکل تصمیم گرفته شده است که 
شرکت های تعاونی هر رسته کاری در استان با یکدیگر 
شرکت پشتیبان را تشکیل دهند تا این شرکت پشتیبان از 
مرحله تامین مواد اولیه تا فروش محصول، شرکت های 

تعاونی رسته کاری خود را حمایت کند.
شفیعی یادآور شد: برای تشکیل تعاونی های پشتیبان به 
منظور توسعه و بهبود بخشی به شرکت های تعاونی هر 
رسته کاری، تفاهم نامه ها در سطح وزارتخانه های ذی 

ربط منعقد شده اند که به استان ها تعمیم پیدا کرده اند.
وی همچنیــن عنوان کــرد: ادارات تعــاون، کار و رفاه 
اجتمکاعی شهرستان ها، رسته شرکت های تعاونی برای 
اقدام به تشکیل تعاونی های پشتیبان را انجام داده اند و 

این برنامه در سال جاری انجام خواهد شد.
رییس اداره توســعه تعاون اداره کل تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی خراسان شمالی در خاتمه یادآور شد: این اداره 
کل نیز پس از تشــکیل تعاونی های پشتیبان نسبت به 
آموزش رایگان این شــرکت ها در زمینه هایی از جمله 
قوانین، برندســازی و تامین مواد اولیــه و فروش اقدام 

خواهد کرد.

مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی اســتان 
خراسان شــمالی با بیان اینکه از آغاز اجرای رایگان 
دوگانه سوزکردن خودروهای عمومی در استان، یک 
هزار و 6۰۰ دستگاه خودرو نام نویسی کرده اند ،گفت: 
از این تعداد یک هزار و 4۰۵ دستگاه خودرو به  صورت 
رایگان دوگانه سوز شــدند.دوگانه سوز شدن رایگان 

14۰۵ خودرو عمومی در خراسان شمالی,
مجتبی شکوری اظهار داشــت: طرح رایگان دوگانه 
سوزکردن خودروهای عمومی با هدف کاهش آلودگی 
های محیط زیســتی و صرفه جویی در مصرف بنزین 

در دستور کار قرار دارد.
وی ادامه داد: از آغاز اجرای رایگان دوگانه سوزکردن 

خودروهای عمومی در استان خراسان شمالی تاکنون، 
https:// یک هزار و 6۰۰ دســتگاه خودرو در سامانه

gcr.niopdc.ir  نام نویسی کرده اند.
این مقام مســئول اضافه کرد:  تعداد یک هزار و 4۰۵ 
خودرو روند تبدیل را به صورت کامل طی کرده اند و 
در عین حال از خدمات ســوخت رسانی گاز طبیعی به 

صورت کاملا رایگان برخوردار شده اند.
شــکوری از فعالیت 3۰ جایگاه گاز CNG در ســطح 
اســتان خراسان شــمالی خبر داد و گفت: نکته قابل 
بیان این اســت که ظرفیت تبدیل برای خودروها در 
سه کارگاه به صورت استاندارد وجود دارد که صاحبان 
خــودرو پس از ثبت نام و تاییــد مراحل می توانند به 

صــورت رایگان خودروی خود را بــه صورت رایگان 
دوگانه سوز کنند. این مقام مسئول اظهار داشت: گاز 
طبیعی فشــرده از نظر آلایندگی، یکی از پاک ترین 
ســوخت ها و از نظر اقتصادی مصرف آن نســبت به 

بنزین دارای صرفه بیشتری است.
وی یادآور شــد: گفتنی است که روزانه 183 هزار متر 
مکعب سی ان جی در مردادماه مصرف شده که نسبت 
به مدت مشــابه ماه قبل باکاهش 1۰درصدی همراه 

بوده است.
وی تصریح کرد: با مصرف 4۲ میلیون مترمکعب سی. 
ان.  جی در پنج ماهه ابتدای سال ، بیش از 44 میلیون 

و 869 هزار لیتر در مصرف بنزین صرفه جویی شد.

فرمانده انتظامی شهرستان بجنورد از مرگ یک شهروند 
بر اثر افتادن از ترک موتورسیکلت در این شهرستان خبر 

داد.
سرهنگ مســعود وحیدی با اعلام جزئیات خبر، اظهار 
کرد: در پی اعلام خبری مبنی بر افتادن یک شهروند از 
موتورسیکلت در زیر پل شهید سلیمانی بلافاصله گشت 

انتظامی به همراه عوامل اورژانس به محل حادثه اعزام 
شدند.  وی با اشاره به اینکه راکب موتورسیکلت در حال 
انجام حرکات نمایشــی تک چرخ بوده که ترک نشین 
موتورسیکلت به علت عدم تعادل لازم از موتورسیکلت به 
زمین می افتد، گفت: متأسفانه این شهروند به علت شدت 

جراحات وارده فوت می کند. 

فرمانده انتظامی شهرســتان بجنورد با تاکید بر اینکه 
شــهروندان عزیز هرگز از وســایل نقلیه برای انجام 
حرکات نمایشــی استفاده نکنند، تصریح کرد: اینگونه 
حــرکات در معابر عمومی باعــث ایجاد خطر و حتی 
وقوع حادثه برای خود فرد و یا دیگر افراد در ســطح 

جامعه می شود.

معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت ســازمان  
صنعت، معدن و تجارت خراســان شمالی گفت: ۲ 
هزار و 6۰ صنف در این استان از زمان شیوع کرونا 
تا کنون به علت رکود بــازار پروانه فعالیت خود را 

ابطال کردند.
مهرداد داودزاده به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: شیوع 
کرونا و اجرای محدودیت های کرونایی خســارت 
های زیادی به کسبه وارد کرد، البته بازاریان برای 
جلوگیری از شــیوع این ویروس همواره همکاری 
و همراهی کردند. معاون امور بازرگانی و توســعه 
تجارت ســازمان  صنعت، معدن و تجارت خراسان 
شمالی اظهار داشت: امسال هم پروانه کسب 4۷1 

مورد از بازاریان استان باطل شده است.
وی افزود: شــمار کمی از کسبه و بازاریان در گروه 
شــغلی یک قرار داشته و با اجرای محدودیت های 
کرونایی به ناچار تعطیل شدند؛ در مرکز استان ۷۰ 

درصد از بازاریان در گروه شــغلی یک قرار نداشته 
و در محدودیت هــای کرونایی کرکره ها را پایین 

کشیدند.
داودزاده اظهار داشــت: بازاریــان در تعطیلی های 
کرونایی متحمل خســارت های زیادی شدند البته 
برای جبران این خسارت ها و حمایت از این قشر، 
8۵ میلیارد و 43 میلیون ریال تســهیلات دریافت 

کردند.
معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت ســازمان  
صنعت، معدن و تجارت خراســان شــمالی افزود: 
امسال ۲ هزار و 394 فقره پروانه کسب صادر شده 
اســت که این میزان پروانه برای پنج هزار و 993 

نفر شغل ایجاد کرده است.
کل پروانه های صادر شــده برای بازاریان خراسان 
شمالی 3۲ هزار و ۵66 فقره است که برای 81 هزار 

و 41۵ نفر اشتغال ایجاد کرده است.

مدیرکل آموزش و پرورش خراســان شمالی گفت: 
براساس برنامه ریزی های انجام شده تزریق دُز دوم 
واکســن کرونا به فرهنگیان استان آغاز شده است 

که این روند تا پایان ماه جاری ادامه دارد.
مهدی مودی اظهار داشــت: دُز اول واکسیناسیون 
فرهنگیان از هفتــم مردادماه همزمان با عید غدیر 
آغــاز شــد و در ایــن مرحله حدود 11 هــزار نفر 

فرهنگی واکسینه شدند.
وی افزود: واکسیناســیون برای تمامی فرهنگیان 

اعم از معلمان مدارس دولتــی و غیر دولتی، کادر 
اجرایی مدارس و کارکنان ادارات آموزش و پرورش 

شامل شده است.
وی گفت: در مجموع حدود 16 هزار فرهنگی علیه 
کرونا واکسینه می شوند تا برای بازگشایی مدارس 

دغدغه ای نداشته باشیم.
وی در ادامــه در زمینه بازگشــایی مدارس گفت: 
نشستی در این زمینه با حضور مسوولان کشوری و 

استانی برگزار و نتیجه آن اعلام خواهد شد.

نخستین  محموله محصولات کشــاورزی اسفراین 
خراســان شمالی روز یکشنبه به ارزش 6 هزار و ۲11 
دلار از این شهرستان به  مقصد کشور امارات متحده 

عربی صادر شد
فرماندار اسفراین در آیین  صادرات نخستین محموله 
از محصولات کشــاورزی شهرســتان به کشورهای 
حاشیه خلیج فارس اظهار داشت: این محموله شامل 
۲۰  تن خربزه   از نوع »جانا« و »راک« اســت که  با 
همکاری دفتــر خدمات گمرگــی و مدیریت جهاد 
کشاورزی شهرستان و پس از طی تشریفات گمرکی 
و اخذ تائیدیه  قرنطینه  نباتی  از طریق گمرک اســتان 

صادر شد.
مهــدی کرامتــی افــزود : از 18۲ هــزار 83۰ تن 
محصولات زراعی و باغی تولیدی شهرستان، حداقل  
3۰ هزار و ۲8۵ تن  انواع محصول کشــاورزی شامل 
سبزی ،صیفی جات، خشکبار و میوه سردرختی  قابلیت  

صادرات به  کشــورهای دیگر با اســتفاده از ظرفیت 
دفتر خدمات گمرگی شهرســتان و بازرگانان  توانمند 

اسفراینی  دارد.
وی تولید محصولات صادرات محور را  عامل کلیدی 
افزایش بهره وری تولید محصولات کشاورزی دانست 
و  گفت: اصلاح الگوی کشــت متناسب با بازار هدف 
سبب رونق کشاورزی شهرستان و افزایش سهم  این 

خطه در بازار کشورهای هدف می شود.
کرامتی افزود: تیمی از کارشناســان جهاد کشاورزی 
مامور شــده اند تا با همــکاری بازرگانــان توانمند 
شهرستان نیاز بازرارهای هدف را شناسایی و متناسب 
با هدفگذاری، الگوی کشت و شیوه تولید محصولات 
صادراتی را تهیه و به کشاورزان شهرستان ارائه کنند تا 
در آینده نزدیک سهم قابل قبولی در تراز تجاری کشور 
داشته باشیم و علاوه بر ارزآوری، سود قابل قبولی عاید 

روستاییان شود. 

دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های خراسان شمالی 
گفت : اجاره نامه های رســمی که کد پیگیری دارند 

مشمول دریافت ودیعه مسکن می شوند.
دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان با اشاره به 
اینکه وام ودیعه مســکن در نقاط شهری از 1۵ به ۲۵ 
میلیون تومان افزایش یافته است گفت : صاحبان اجاره 
نامه هایی که به صورت رسمی تنظیم شده و دارای کد 
رهگیری است ، می توانند برای دریافت وام با مراجعه 

به سامانه اقدام ملی مسکن ، ثبت نام کنند.
علی اصغر هدایتی افزود : ســال گذشته 9۲ میلیارد 

تومــان برای این منظور بــه بانک های ملی ، ملت ، 
صادرات ، تجارت و سپه اختصاص یافت که تاکنون 

8۵ درصد آن پرداخت شده است.
وی افزود : به غیر از بانک های ملی و سپه که اعتبار 
آنان به پایان رسیده، افراد می توانند برای دریافت وام 
دیگر بانک ها مراجعه کنند که درصورت داشتن اعتبار 

بانک از تسهیلات بهرمند شوند.
نیازی به حضور در ادارات راه و شهرسازی برای ثبت 
نام نیست و فقط باید در مرحله آخر که مراجعه به بانک 

است، در شعبه حاضر شوند.

امضای حکم شهردار منتخب بجنورد در هاله ای از ابهام؛

احتمال انتخاب فرد ديگری وجود دارد

رييس اداره توسعه تعاون خراسان شمالی عنوان کرد:

ايجاد ۲۱ هزار شغل در شرکت های تعاونی استان

دوگانه سوز شدن رايگان ۱۴۰۵ خودرو عمومی در خراسان شمالی

حرکات نمايشی با موتورسيکلت در بجنورد، حادثه آفريد

۲ هزار و ۶۰ کسبه خراسان شمالی پروانه 
خود را ابطال کردند

تزريق دُز دوم واکسن  به فرهنگيان خراسان شمالی آغاز شد

نخستين محموله محصولات کشاورزی اسفراين صادر شد

وديعه مسکن برای اجاره نامه های رسمی است

سامانه ناصر برای کمک به بيماران 
کرونايی راه اندازی شد

جانشین فرمانده سپاه جوادالائمه خراسان شمالی در امور اقشار 
از راه اندازی سامانه »ناصر« در قالب طرح شهید سلیمانی برای 
ارائــه خدمات درمانی و حمایتی به بیماران کرونایی از امروز در 
استان خراسان شمالی خبر داد و گفت: 43۰ تیم حمایتی و 19 

تیم درمانی در سراسر استان آماده ارائه خدمات هستند.
عین اله حاتمی در گفتگو با خبرنگار عصراترک با اعلام این خبر 
اظهارکرد: هم اســتانی ها می توانند با شماره های اعلام شده 
در تمام شهرستان های استان از خدمات حمایتی و درمانی که 
توسط بســیجیان ارائه می شود، برخوردار شوند. حاتمی اضافه 
کرد: افراد مبتلا به کرونا که دوران قرنطینه خانگی را ســپری 
می کنند چنانچه نیازمند تامین مایحتاج زندگی باشــند و خود 
و یا افراد خانواده توانایی تامین آن را نداشــته باشند می توانند 
با این سامانه تماس بگیرند تا نزدیکترین تیم های بسیجی به 
محل اعزام شود. وی تاکید کرد: چنانچه افراد متقاضی دریافت 
خدمات حمایتی توســط تیم های اعزامی مشمول اعطا بسته 
های معیشتی باشند، در اختیار آنان قرار داده می شود. جانشین 
فرمانده ســپاه جوادالائمه خراسان شمالی در امور اقشار بخش 
دیگر از خدمات این سامانه را ارائه درمان در منزل عنوان کرد و 
گفت: افرادی که نیازمند دریافت خدمات درمانی از جمله خرید 
دارو و یا انجام تزیقات هستند نیز می نتوانند با این سامانه تماس 
بگیرند. وی تصریح کرد: چنانچه افراد حتی توان مالی تامین دارو 
مورد نیاز را نداشته باشند با همکاری جمعیت هلال احمر دارو 
نیز به صورت رایگان در اختیار این افراد قرار می گیرد. حاتمی 
خاطرنشــان کرد: 43۰ تیم حمایتی و 19 تیم درمانی متشکل 
از بسیجیان در سراسر استان خراســان شمالی آماده ارائه این 

خدمات هستند.

خبر
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وزیر صمت با اعــلام هدف گــذاری ۵ میلیارد دلار 
افزایش صادراتی گفت: به ســرعت باید سامانه جامع 
تمــام کالاهای مهــم را حداکثر تا آخــر پاییز مورد 
پوشش قرار دهد، همچنین باید خدماتی برای کسب 
و کارها شــکل بگیرد و کسب و کارها از آن استفاده 
کنند و ما فقط تنظیم کننده باشــیم و تا دو ماه آینده 

این خدمات را شکل می دهیم.
به گــزارش اتفاقیه به نقل از تجارت نیوز، ســیدرضا 
فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت در نشست 
آغاز اجرای برنامه های کوتــاه مدت مرتبط با تنظیم 
بازار، صادرات، رفع موانع و پشــتیبانی از تولید که با 
حضــور معاونان وزارتخانه و مدیران مرتبط ســتادی 
و ســازمان های صمت اســتانی )به صــورت ویدئو 
کنفرانس( برگزار شد، افزود: واحدهای سازمانی، دفاتر 
تخصصی و ســازمانهای صمت استانی باید فرایندگرا 
باشــند و تمام موضوعات و امــورات کاری مرتبط با 
حوزه تخصصی خود را درون تشــکیلات خود انجام 
دهند و دفاتر تخصصی در ستاد وزارتخانه به صورت 

رشته فعالیت کارها را دنبال کنند.
تدوین برنامه های مرتبط با افزایش صادرات

وی بــا اعلام اینکه هــدف گــذاری ۵ میلیارد دلار 
افزایــش صادراتی این هفته ســهمیه بنــدی و به 
اســتان ها ابلاغ خواهد شــد، گفت: هچنین موضوع 
آمایش سرزمینی را نیز دنبال می کنیم و تا پایان سال 
برای 4۵۰ شهرستان نقشه راه، اهداف و اقدامات لازم 

تدوین خواهد شد.
وزیر صمــت با یــادآوری اینکه مطالعات و اســناد 
بالادســتی عمدتاً بر لجســتیک، آمــار و جمعیت با 
رویکرد ســرزمینی تمرکز داشته اســت، تأکید کرد: 
در آمایــش ســرزمینی ویــژه وزارت صنعت، معدن 
تجارت می خواهیم نگاشــت یا نسخه عملیاتی برای 
هر شهرستان داشته باشیم که مطالعات در این راستا 

با ایجاد دبیرخانه مرتبــط، زمان بندی لازم و منطقه 
بندی ویژه آغاز می گردد.

اجرای برنامه  های مرتبط با رشته فعالیت ها در دفاتر 
تخصصی

فاطمی امین همچنین اجــرای برنامه های مرتبط با 
رشته فعالیت ها در حوزه های دفاتر تخصصی را جزء 
اولویت ها دانســت که در این زمینه مطالعات زیادی 
انجام شــده اســت و گفت: اعدادی که در حوزه های 
مرتبط با تولید، صادرات، اشــتغال و ســرمایه گذاری 
و… باید تحقق یابد و پروژه هایی که باید انجام شود 
در هر حوزه باید مشخص شود و تا 3 ماه دیگر برنامه 

تدوین و تفکیک گردد.
براساس گزارش شــاتا، وی در خصوص موضوعات 
مرتبط با تنظیم بازار نیز گفت: ســامانه جامع تجارت 
می بایســت تمام کالاهای مهم را حداکثر تا آخر پاییز 
مورد پوشــش قرار دهــد. در حوزه ســیمان نیز کل 
محصول ســیمان برای عرضه صحیح و جلوگیری از 
افزایش قیمت باید به بورس بیاید، مصالح فروشــان 
بزرگ نیز باید در بورس خرید کنند و در سامانه افق، 

فاکتور بزنند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت مصرف کنندگان سیمان 
را شامل واحدهای تولیدی با مواد اولیه مربوط به این 
محصول، پروژه های بزرگ و خرده فروشی ها دانست 
و ادامه داد: در اولویت اول باید خرده فروشــان برای 

خرید وارد بورس کالا شوند.
تمرکز بر نظام توزیع برای تنظیم بازار در گام اول

فاطمی امین خود در خصوص تنظیم بازار اضافه کرد: 
در وهله اول روی توزیع باید متمرکز شویم که سامانه 

جامع تجارت در این جهت یک گام اساسی است.
وی گفت: همچنین فشار نقدینگی بر خرده فروشی با 
اصلاح نظام توزیع کاهش می یابد، نقدینگی از عوامل 
بروز تورم است و تا زمانی که کنترل نشود باید روی 

اصلاح نظام توزیع متمرکز شــویم، البته این موضوع 
باید همگام با اصلاح مولفه های اقتصاد کلان باشد.

ضــرورت تعامل و هم افزایی بین بخشــی برای حل 
مشکلات مردم

فاطمــی امین در ادامه، بیان کرد: مردم ما را در قالب 
یک دولت می بینند و این دولت باید هماهنگ باشــد، 
نبایــد تقصیرهــای احتمالی را گــردن دیگر نهادها 
انداخــت، اما باید درون خودمان مرزها را مشــخص 
نماییم. تعامل و هم افزایی بین بخشی ضرورت دارد و 

همه باید در این مسیر گام بردارند.
مشکلات واحدهای صنعتی احصاء خواهد شد

وی با اشــاره به برنامه های رفع موانع و پشتیبانی از 
تولید، بیان کرد: باید خدماتی که مشــتریانش کسب 
و کارها هستند شــکل بگیرد و کسب و کارها از آن 
استفاده کنند و ما فقط تنظیم کننده باشیم و تا دو ماه 

آینده این خدمات را شکل بدهیم.
وزیــر صمــت همچنین گفــت: به مــوازات اجرای 
برنامه هــای کوتاه مــدت در 6 ماهه دوم ســال به 
تفکیک، مشکلات واحدهای تولیدی، صنعتی، معدنی 

و تجاری را احصاء و مشخص می کنیم.
فاطمــی امین ادامــه داد: اســتان ها روی واحدهای 
تعطیــل و نیمه تعطیل پایش ســریع انجــام دهند، 
واحدهای تعطیل و راکد اســتان های سراسر کشور با 
محوریت اشتغال بیشتر باید در دستور احیا و بازگشت 

به عرصه تولید قرار بگیرند.
گفتنی اســت که در نشســت آغاز اجرای برنامه های 
کوتــاه مدت مرتبط بــا تنظیم بازار، صــادرات، رفع 
موانع و پشــتیبانی از تولید که با حضور وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، معاونان وزارتخانه و مدیران ستادی 
برگزار شد، روسای سازمانهای صمت استانی بصورت 
ویدیوکنفرانســی به بیان مهمترین نقطه نظرات خود 

پرداختند.

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفت: تولید سیمان در مردادماه امسال 4.۵ میلیون تن بوده 

است و از لحاظ تولید سیمان هیچ گونه مشکلی وجود ندارد.
به گزارش اتفاقیه به نقل از وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
»ســیف الله امیری« در نشســت آغاز اجــرای برنامه های 
کوتاه مــدت مرتبط بــا تنظیم بازار، صــادرات، رفع موانع و 
پشتیبانی از تولید که با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت 
برگزار شد، افزود: 1۰ گروه منطقه ای در حوزه سیمان تشکیل 
شده و جلسات مختلفی با مصرف کنندگان، تولید کنندگان و 

سامانه افق داشته ایم.
ثبت نام ۱۰ هزار و ۵۰۰ مصرف کننده سیمان در بورس کالا

وی بــا اعلام اینکه 1۰ هزار و ۵۰۰ مصرف کننده ســیمان 
برای خرید این محصول در بــورس کالا ثبت نام کرده اند، 

یادآوری کرد: این رقم پیشتر پنج هزار مصرف کننده بود و اگر 
کارگزاری هــای بورس کالا در این حوزه فعال تر عمل کنند 

این رقم نیز بالاتر خواهد رفت.
ثبت نام ۶۲ واحد تولیدی سیمان در سامانه بورس کالا

مدیــرکل دفتر صنایع معدنــی وزارت صنعت با بیان اینکه 
6۲ واحد سیمانی در ســامانه بورس کالا ثبت نام کرده اند، 
ادامه داد: ۵۲ واحد ســیمانی نیز در حــال عرضه در بورس 
هستند، اما 9 واحد سیمانی هنوز در بورس کالا وارد نشده اند 

که تا هفته آینده تکلیف آنها نیز مشخص خواهد شد.
کاهش قیمت ها در بازار سیمان

امیری با اعلام اینکه یک میلیون و 6۰۰ هزار سهم در بورس 
کالا عرضه شده است، گفت: با توجه به اعمال سیاست های 
جدید، قیمت ها در بازار ســیمان کاهش یافته است و تعداد 

تامین کننــدگان در ســامانه »افق« 16۰ واحد اســت که 
واحدهای خرده فروشی نیز باید به این سامانه وارد شوند.

ضرورت معرفی فروشگاه های اینترنتی برای خریدهای 
خرد سیمان

مدیــرکل دفتر صنایــع معدنــی وزارت صنعت همچنین 
بیان داشــت: معرفی فروشگاه های اینترنتی برای خریدهای 

خرد سیمان باعث رقابت و کاهش قیمت خواهد شد.
نهم شــهریور ماه معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در ابلاغیه ای اعلام کرد که هرگونه 
خرید و عرضه سیمان خارج از بورس کالا ممنوع بوده و همه 
واحدهای تولیدکننده سیمانی که تاکنون در بورس پذیرش 
نشــده اند باید ظرف دو هفته در بــورس پذیرش و اقدام به 

عرضه محصول خود کنند.

مدیر عامل مجتمع صنعتی اسفراین گفت: یرای ثبت 
و تکرار رکورد های بیشــتر، تولید 4 طرح توسعه ایی 

در مجتمع صنعتی اسفراین راه اندازی شد.
علی ملک در حاشیه بهره برداری از  از 4 طرح توسعه 
ایی در مجتمع صنعتی اسفراین اظهارکرد: برای ثبت 
و تکرار رکورد های بیشتر تولید نیاز مجتمع به تجهیز 
کارگاههای تولید مشــهود بود کــه به همین منظور 
تجهیز و راه اندازی ســالن ماشینکاری خشن تراشی 
در کنار ســالن ماشــینکاری CNC را در برنامه قرار 
دادیــم که در مدت ۲ ماه با خریداری دســتگاههای 
تراش سنگین خشن تراشی ســرعت تولید و تحول 

محصول را بالاتر خواهیم برد.
وی افزود: اعتبار بهره برداری از این سالن 9۰ میلیارد 

ریال اســت که با افتتاح آن بســیاری از مشــکلات 
مجتمع در بحث ماشینکاری قطعات سنگین و اقطار 

بالا حل خواهد شد.
مدیر عامل مجتمع صنعتی اسفراین گفت: یکی دیگر 
از طرح های توسعه ای مجتمع دفتر صادرات و برنامه 
ریزی انبار محصول می باشد که محصولات مجتمع 
سهم بالایی در تولیدات شرکت دارند و برای سرعت 
بخشیدن به صادرات محصول و جلوگیری از اتلاف 
وقت نیاز به داشتن دفتر صادرات در داخل مجتمع را 
حــس کردیم و به این منظور در مدت کمتر از ۲ ماه 
مکان دفتر صــادرات و برنامه ریزی انبار محصول با 
اعتبــار 3 میلیارد ریال احداث کردیم که امیدواریم با 
این اقدام بحث ترافیک خروج محصولات صادراتی 

در مجتمع حل شود.
ملک بهره برداری از دســتگاه القا ســختی از دیگر 
پروژه ها نام بــرد که برای راه اندازی آن بالغ بر 9۰ 
میلیارد ریال هزینه شــده که با بهــره برداری از آن 
گامــی مهم در جهت مرغوبیــت و خواص محصول 

مورد نیاز مشتریان عزیز برداشته خواهد شد.
وی گفــت: امیدواریم با افتتاح این زنجیره توســعه 
ای افتخــارات تــازه ای را برای مجتمــع صنعتی 
اســفراین در سال تولید پشــتیبانی ها و مانع زدایی 
ها رقم بزنیم و همچنین موسســه نیکوکاری همای 
مهربانی فولاد با اعتبــاری بالغ بر 1۵۰میلیون ریال 
 در محل مجتمع صنعتی اسفراین مورد بهره برداری

 قرار گرفت.

رییس کمیســیون برنامــه، بودجه و ســرمایه گذاری 
شــورای اســلامی شــهر بجنورد گفت: اجرای پروژه 
ســد بش قارداش با مشارکت شرکت آب منطقه ای و 
شهرداری مرکز اســتان با رویکرد توسعه گردشگری 

پس از پنج سال توقف بزودی آغاز می شود.
یوســف مغروری به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: ساخت 
سد بش قارداش که از چندسال گذشته تاکنون متوقف 
مانده است امســال در بودجه شهرداری بجنورد 1۰۰ 

میلیارد ریال برای این سد پیش بینی شده است.
وی اظهار داشت: مقرر است شهرداری مرکز استان، بند 
انحرافی و ایستگاه پمپاژ این پروژه را اجرا کند که در این 

زمینه حدود 1۰۰ میلیارد ریال اعتبار هزینه می شود. 
رییــس کمیســیون برنامه، بودجه و ســرمایه گذاری 

شورای اسلامی شهر بجنورد افزود: حجم مخزن 1.8 
میلیون متر مکعب است و  خط انتقال به طول هزار و 
۲۰۰ متر از رودخانه فیروزه با اختلاف سطح )ارتفاع(6۰ 

متر اجرایی می شود.
تخصیص ۶۰ میلیارد ریال اعتبار برای سد بش 

قارداش
معاون طرح و توســعه شرکت آب منطقه ای خراسان 
شمالی هم در این باره گفت: اجرای سد بش قارداش از 
سال 9۵ متوقف شده است و اکنون ۵۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد برآورد بــرای زمان برای بهره برداری از 

این سد دست کم سه ساله است.
سیدمحســن مدنی اظهار داشت: برای اجرای این سد، 
9۷ میلیارد ریال اعتبار در قانون بودجه امسال از منابع 

طرح های ملی استانی ادر نظر گرفته شده است که از 
این اعتبار 6۰ میلیارد ریال آن تخصیص یافته است که 
بر این اساس مقدمات اجرای پروژه و انجام تشریفات 
مناقصه صورت می گیرد.وی با بیان اینکه تکمیل سد 
بش قارداش حدود هزار میلیــارد ریال اعتبار نیاز دارد 
خاطرنشان کرد: سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
هم تامین و اختصاص 1۰۰ میلیارد ریال اعتبار از محل 

اعتبارات توازن را برنامه ریزی کرده است.
معاون طرح و توســعه شرکت آب منطقه ای خراسان 
شــمالی با اشــاره به اینکه پیمان قبلی پروژه سد بش 
قارداش منجر به خاتمه پیمان شــد گفت: این شرکت 
بابــت اجرای این ســد ۲۲ میلیارد ریال بــه پیمانکار 

بدهکار است.

رییس سازمان برنامه و  بودجه گفت: در برنامه 14۰1 تاکید 
اصلی بر تحقق رشــد اقتصادی اســت و سهم هر یک از 
بخش ها را مشــخص و برای آن منبع درنظر می گیریم، 
بطوری که قابل رصد و متضمن تحقق اهداف عالی اقتصاد 

باشد.
به گزارش اتفاقیه به نقل از سازمان برنامه و بودجه، »مسعود 
میرکاظمی« در نشستی با حضور روسای سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی استان ها اظهار داشت: تنظیم بودجه 14۰1 را 
بر اساس مقتضیات کشور، اسناد بالادستی و توجه ویژه به 

برنامه در دستور کار داریم.
وی با بیان اینکه بودجه، شــکل دهنده اقتصاد و ضمانت 
کننده اهداف عالی کشور است افزود: فرمایشات مقام معظم 
رهبری و اسناد بالا دستی، تاکید بر تغییر ساختار و اثربخش 
کــردن بودجه دارند. بنابراین ادامه روند فعلی به مصلحت 

کشور نیست و باید در ساختار بودجه بازنگری شود. شروع 
دولت سیزدهم بهترین فرصت است تا ایده های منطبق بر 

اسناد را به روش های اجرایی تبدیل کنیم.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور با اشاره به اینکه در 
شرف تدوین برنامه هفتم توسعه هستیم، افزود: تغییر، یک 
ضرورت اســت و این تغییر باید عاقلانه و همراه با برنامه 
باشد. در سیاســت اقتصاد مقاومتی استفاده بهینه از منابع 
تاکید شــده اســت.  میرکاظمی ادامه داد: هرجای کشور 
موضوعات با حساسیت دنبال شده و مشکلات مورد رصد 
و پیگیری قرار گرفته به نتیجه مطلوب رسیده ایم. در برنامه 
14۰1 تاکید اصلی بر تحقق رشــد اقتصادی است و سهم 
هر یک از بخش ها را مشــخص و بــرای آن منبع درنظر 
می گیریم، بطوری که قابل رصد و متضمن تحقق اهداف 

عالی اقتصاد باشد.

وی با بیان اینکه در برنامه و بودجه ســال آینده حساسیت 
روی درآمد نیز افزایش خواهد یافت، ادامه داد: باید مدیران 
ما نسبت به درآمد دستگاه ها، استان و شهرستان ها حساس 
باشــند و هنر مدیر این اســت که جذب منابع کند. انجام 
برخی پروژه ها در سطح کشور باید از طریق فاینانس داخلی 
و خارجی صورت گیرد و همه در قبال این برنامه مسئولیت 
پیدا می کنند.  میرکاظمی با بیان اینکه اولویت اول کشور 
درست شدن اقتصاد است، ادامه داد: حتما باید به گونه ای 
حرکت کنیم که فشار زندگی مردم کمتر شود. باید درآمد 
خانــوار را بالا ببریم و ما می توانیم منابع را اثربخش کنیم 
و این به دست شــما همکاران در سازمان انجام می شود. 
نشست رئیس سازمان برنامه و بودجه، روز شنبه بعد از ظهر 
با حضور روسای سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان ها و 

به صورت مجازی برگزار شد.

معــاون فنی و امور گمرکی گمــرک ایران گفت: با 
توجه بــه ورود چهل و ششــمین محموله وارداتی 
واکسن کرونا مجموع ورود این محصول دارویی به 

4۰ میلیون و ۲91 هزار و 894 دز رسید.
مهرداد جمالی ارونقی با اشاره به واردات پنج میلیون 
دز واکســن کرونا در صبح امروز، اظهار داشت: در 4 
شــهریورماه ۲ میلیون  و ۲۲۰ هزار دز، 11 شهریور 
ماه دو محموله شــامل یک میلیــون و 449 هزار و 
6۰۰ دز و یــک میلیون ۷9۵ هــزار و 96 دز و 1۲ 
شهریورماه چهار میلیون و 11۵ هزار و 88 دز واکسن 

کرونا از نوع سینوفارم وارد کشور شده است.
وی با اشاره به ورود 648 هزار در واکسن آسترازنکای 
روسی در شــامگاه دیشب، خاطرنشان کرد: مجموع 
واکســن های وارداتی از 11 بهمن ســال گذشته تا 

صبح امروز 14 شــهریور ماه در 46 محموله به 4۰ 
میلیون ۲91 هزار و 894 دز رسیده است.

ارونقــی تصریح کرد: در این مــدت در ۲6 محموله 
31 میلیون و 644 هزار و 684 دز واکسن سینوفارم 
چینی، ، یــک محموله یک میلیــون 4۵۲ هزار دز 
کواکس ایتالیا، یک محموله یک میلیون و 449 هزار 
و 6۰۰ دز کواکس چینی، 11 محموله یک میلیون و 
4۵ هزار دز اسپوتنیک روسی، دو محموله 963 هزار 
دز آسترازنکا روسی، یک محموله ۷۰۰ هزار و 8۰۰ 
دز کواکس کــره جنوبی، یک محموله 1۲۵ هزار دز 
هنــدی بهارات و ۲ میلیــون و 911 هزار و 81۰ دز 

واکسن ژاپنی آسترازنکا به کشور وارد شده است.
وی افــزود: تا ســاعاتی دیگر محمولــه دیگری از 
واکســن کرونا در فرودگاه امام خمینی )ره( به زمین 

خواهد نشست.
معــاون فنی و امور گمرکی گمرک ایران تاکید کرد: 
واکســن های وارداتی کرونا در فرودگاه امام خمینی 
)ره( به نمایندگان وزارت بهداشــت تحویل داده می 
شود و تمام تشــریفات گمرکی آنها پای پرواز انجام 

می شود و تعللی در ترخیص آن وجود ندارد.
به گــزارش اتفاقیه به نقل از  ایرنا، ویروس کرونا از 
اســفندماه 98 در کشور شیوع پیدا کرد که به موجب 
آن برای کنترل و پیشگیری از گسترش این ویروس 

محدودیت ها و ممنوعیت هایی اعمال شده است.
تاکنون بخشــی از گروه هــای پر خطر واکســینه 
شــده اند و ایــن رونــد با اضافه شــدن واکســن 
 برکــت از تولیــدات داخلی به روند واکسیناســیون 

ادامه دارد.

هدف گذاری ۵ ميليارد دلار افزايش صادرات 

خدمات برای کسب و کارها ارائه می شود

مديرکل دفتر صنايع معدنی وزارت صنعت اعلام کرد:

توليد ۴.۵ ميليون تن سيمان در مرداد ماه و کاهش قيمت اين محصول

بهره برداری از ۴ طرح توسعه ايی در مجتمع صنعتی اسفراين

ساخت سد بش قارداش بجنورد از سرگرفته می شود

نويد رشد اقتصادی در بودجه ۱۴۰۱

معاون فنی و امور گمرکی گمرک ايران:

واردات واکسن کرونا از ۴۰ ميليون دز عبور کرد

وزیر صمت اعلام کرد:

 تمرکز بر نظام توزیع 
برای تنظیم بازار

وزیــر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره 
به تدوین برنامه هــای مرتبط با افزایش 
صادرات، بر تمرکز بــر نظام توزیع برای 
تنظیم بازار در گام اول تأکید کرد و گفت: 
تعامل و هم افزایی بین بخشی برای حل 

مشکلات مردم از ضروریات است.
به گــزارش اتفاقیــه به نقــل از وزارت 
صنعت، معدن و تجارت ، سیدرضا فاطمی 
امین در نشســت آغاز اجرای برنامه های 
کوتــاه مــدت مرتبط بــا تنظیــم بازار، 
صادرات، رفع موانع و پشــتیبانی از تولید 
که با حضور معاونان وزارتخانه و مدیران 
مرتبط ســتادی و ســازمان های صمت 
استانی )به صورت ویدئو کنفرانس( برگزار 
شــد، افزود: واحدهای ســازمانی، دفاتر 
تخصصی و ســازمان های صمت استانی 
باید فرایندگرا باشند و تمام موضوعات و 
امــورات کاری مرتبط با حوزه تخصصی 
خود را درون تشکیلات خود انجام دهند 
و دفاتر تخصصی در ســتاد وزارتخانه به 
صورت رشته فعالیت کارها را دنبال کنند.

افزایش  بــا  مرتبط  برنامه هــای  تدوین 
صادرات

وی با اعلام اینکه هدف گذاری ۵ میلیارد 

دلار افزایش صادراتی این هفته ســهمیه 
بندی و به اســتان ها ابلاغ خواهد شــد، 
گفت: همچنین موضوع آمایش سرزمینی 
را نیز دنبــال می کنیم و تا پایان ســال 
برای 4۵۰ شهرستان نقشه راه، اهداف و 

اقدامات لازم تدوین خواهد شد.
وزیر صمت با یادآوری اینکه مطالعات و 
اسناد بالادستی عمدتاً بر لجستیک، آمار و 
جمعیت با رویکرد سرزمینی تمرکز داشته 
اســت، تأکید کرد: در آمایش ســرزمینی 
ویــژه وزارت صنعــت، معــدن تجارت 
می خواهیم نگاشــت یا نســخه عملیاتی 
برای هر شهرســتان داشــته باشیم که 
مطالعات در این راســتا با ایجاد دبیرخانه 
مرتبــط، زمان بندی لازم و منطقه بندی 

ویژه آغاز می شود.
اجرای برنامه  های مرتبط با رشته 

فعالیت ها در دفاتر تخصصی
فاطمی امین همچنین اجرای برنامه های 
مرتبط با رشــته فعالیت ها در حوزه های 
دفاتر تخصصی را جزء اولویت ها دانست 
که در این زمینــه مطالعات زیادی انجام 
شده است،گفت: اعدادی که در حوزه های 
مرتبــط با تولیــد، صادرات، اشــتغال و 

ســرمایه گذاری و... بایــد تحقق یابد و 
پروژه هایــی که باید انجام شــود در هر 
حوزه باید مشخص شود و تا 3 ماه دیگر 

برنامه تدوین و تفکیک شود.
وی در خصــوص موضوعــات مرتبط با 
تنظیم بــازار نیز گفت: به ســرعت باید 
ســامانه جامــع تمام کالاهــای مهم را 
حداکثــر تا آخر پاییز مورد پوشــش قرار 
دهد. در حوزه ســیمان نیز کل محصول 
سیمان برای عرضه صحیح و جلوگیری از 
افزایش قیمت باید به بورس بیاید، مصالح 
فروشــان بزرگ نیز باید در بورس خرید 

کنند و در سامانه افق، فاکتور بزنند.
تجــارت  و  معــدن  صنعــت،  وزیــر 
مصرف کننــدگان ســیمان را واحدهای 
تولیدی که مواد اولیه آنها ســیمان است، 
پروژه های بــزرگ و خرده فروشــی ها 
دانســت و ادامه داد: در اولویت اول باید 
خرده فروشان برای خرید وارد بورس کالا 

شوند.
تمرکز بر نظام توزیع برای تنظیم بازار 

در گام اول
فاطمــی امین در ادامه ســخنان خود در 
خصوص تنظیم بازار اضافه کرد: در وهله 

اول روی توزیع باید متمرکز شــویم که 
ســامانه جامع تجارت در این جهت یک 

گام اساسی است.
وی در ادامــه، گفــت: همچنین فشــار 
نقدینگــی بر خرده فروشــی بــا اصلاح 
نظــام توزیع کاهش می یابــد، نقدینگی 
از عوامل بــروز تورم اســت و تا زمانی 
که کنترل نشــود باید روی اصلاح نظام 
توزیع متمرکز شــویم، البته این موضوع 
باید همگام بــا اصلاح مولفه های اقتصاد 

کلان باشد.
ضرورت تعامل و هم افزایی بین بخشی 

برای حل مشکلات مردم
فاطمی امین در ادامــه، بیان کرد: مردم 
مــا را در قالــب یک دولــت می بینند و 
این دولــت باید هماهنگ باشــد، نباید 
تقصیرهای احتمالی را گردن دیگر نهادها 
انداخــت، اما باید درون خودمان مرزها را 
مشخص نماییم. تعامل و هم افزایی بین 
بخشــی ضرورت دارد و همه باید در این 

مسیر گام بردارند.
مشکلات واحدهای صنعتی احصاء 

خواهد شد
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 

به برنامه های رفع موانع و پشتیبانی از تولید، 
بیان کرد: باید خدماتی که مشتریانش کسب 
و کارها هستند شکل بگیرد، این خدمات باید 
شکل بگیرد و کسب و کارها از آن استفاده 
کنند و ما فقط تنظیم کننده باشیم و تا دو ماه 
آینده این خدمات را شــکل می دهیم. وزیر 

صمت همچنین گفت: به موازات در 6 ماهه 
دوم ســال به تفکیک مشکلات واحدهای 
تولیدی، صنعتی، معدنی و تجاری را احصاء 

و مشخص می کنیم.
فاطمــی امین ادامه داد: اســتان ها روی 
واحدهای تعطیل و نیمــه تعطیل پایش 

ســریع انجام دهند، واحدهای تعطیل و 
راکد استان های سراسر کشور با محوریت 
اشــتغال بیشــتر باید در دســتور احیاء و 

بازگشت به عرصه تولید قرار بگیرند.
گفتنی اســت که در نشست آغاز اجرای 
برنامه های کوتاه مــدت مرتبط با تنظیم 

بازار، صادرات، رفع موانع و پشــتیبانی از 
تولیــد که با حضور وزیــر صنعت، معدن 
و تجارت، معاونــان وزارتخانه و مدیران 
ستادی برگزار شــد، سازمان های صمت 
اســتانی بصورت ویدیوکنفرانسی به بیان 

مهم ترین نقطه نظرات خود پرداختند.

شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران از کشف یک واحد 
تولید اکسیژن و گازهای طبی، به عنوان مرکز غیرمجاز 

استخراج رمزارز خبر داد.
این اقدام غیرقانونی در شــرایطی انجام شده که صنعت 
برق کشور با وجود دست و پنجه نرم کردن با چالش های 
گوناگون برق رسانی در تابستانی با گرمای کم سابقه برای 
کمک به حال هم وطنان در شرایط سخت کرونایی، تامین 
نامحدود برق مراکز و واحدهای تولید دستگاه های ساخت 

اکسیژن را در دستور کار خود داشته است.
در پی کشف این واحد متخلف، معاون وزیر نیرو در امور 
برق و انرژی با ارسال نامه ای به حریرچی معاون کل وزیر 
بهداشت، خواستار نظارت برشرکت های دارویی و برخورد 

قانونی با شرکت متخلف شد.
دراین نامه که به تازگی توسط »همایون حایری« معاون 
برق و انرژی وزیر نیرو  خطاب به دکتر حریرچی، معاون 
کل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی صادرشده، 
با توجه به کشــف و جمع آوری دســتگاه های استخراج 
غیرمجاز رمــز ارز از یک واحد تولید اکســیژن واقع در 
شهرک صنعتی شــمس آباد، به شرایط حساس کشور و 
درخواست تامین برق پایدار صنایع تولید اکسیژن از سوی 
دســتگاه متولی اشاره شده و خواســتار برخورد قانونی از 
طریق آن وزارتخانه/سازمان درخصوص شرکت یاد شده و 
اطلاع رسانی آن با هدف آگاهی افکار عمومی شده است.

حایری همچنین در این نامه خواســتار اســتفاده از همه 

ابزارهای قانونی وزارت بهداشت به منظور اعمال نظارت 
حداکثری بر شــرکت های دارویی و تولید اکسیژن شده 

است.
 معاون برق و انرژی وزیر نیرو در عین حال برای همکاری 
این وزارتخانه در ارائه مناسبت تر خدمات درمانی به مردم 
و جلوگیری از سوء استفاده سودجویان و متخلفان اعلام 

آمادگی کرده است.
به گزارش  اتفاقیه به نقل از ایرنا، پیشتر شرکت مدیریت 
تولید، انتقــال و توزیع نیروی برق ایــران اعلام کرد: در 
هفته ای که گذشــت تعداد 94 مرکز استخراج غیرمجاز 
رمزارزها با یک هزار و 14۷دســتگاه ماینر و مصرف برق 

۲هزار و 4۰6 کیلووات کشف و جمع آوری شد.

کشف مرکز استخراج غيرمجاز رمزارز در يک واحد توليد اکسيژن
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شریعتمداری نقشه راه مذاکراتی دولت رئیسی را ترسیم کرد
حسین شریعتمداری در یادداشتی با عنوان»میرزا علی اصغر خان، دست تکان نده !)نکته(« 
نوشــت: مجلس یازدهم که با حضور اکثریت نیروهای انقلابی تشکیل شد، عنان باج دهی 
دولت را کشــید و با تصویب طرح »اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق 
ملت ایران« که برگرفتــه از نظر رهبر معظم انقلاب بود، دولت را وادار کرد که در مقابل 
عــدم پایبندی آمریکا به تعهدات برجامی خــود، ایران نیز تعهدات برجامی خود را کاهش 
داده و اجرای آن را متوقف کند. درپی این اقدام غیرتمندانه مجلس یازدهم بود که آمریکا 
از سر استیصال خواستار بازگشت به برجام شد ولی همچنان از لغو تحریم ها طفره می رفت 
و نهایتــاً لغو تحریم هایی که ترامپ وضع کرده بود را پیش می کشــید و حال آنکه ایران 
خواســتار اولًا؛ لغو همه تحریم ها، ثانیاً؛ راســتی آزمایی لغو تحریم ها اســت و تنها در این 

صورت با ورود دوباره آمریکا به برجام موافقت می کند.

واکسیناسیون دانشجویان متوقف شد
معاون دانشــجویی دانشــگاه تهران با تاکید بر اینکه تمامی ســه هزار دانشجوی ساکن 
خوابگاه های این دانشگاه واکســینه شده اند، گفت: ما واکسیناسیون دانشجویان دکتری 
را شــروع کرده بودیم که دســتوالعمل آمد فعلا متوقف کنید قرار است برنامه جدیدی در 
این رابطه اعلام کنند. دکتر ســعید حبیبا اظهار کرد: به دنبال شیوع بیماری کرونا و انجام 
واکسیناســیون بر علیه این بیماری مهلک پــس از پیگیری های مکرر و هماهنگی های 
صورت گرفته با دانشگاه علوم پزشکی تهران و ستاد ملی مبارزه با کرونا موفق شدیم یک 
پایگاه واکسیناســیون در دانشــگاه تهران راه اندازی کنیم و به این ترتیب تمامی اعضای 
هیات علمی و کارکنان دانشگاه که در سامانه ثبت نام کرده بودند واکسینه شدند. وی در 
ادامه با بیان اینکه دوز اول واکسیناســیون اعضای هیات علمی و کارکنان دانشگاه تهران 
به پایان رسیده است و دوز دوم نیز در حال انجام است، تصریح کرد: در برنامه پیش بینی 
شده است تا پایان شهریورماه تمامی پرسنل دانشگاه )کارمندان و اعضای هیأت علمی( و 
دانشــجویان تحصیلات تکمیلی و تا پایان آذرماه نیز تمامی دانشجویان مقطع کارشناسی 
واکسینه شوند. حبیبا خاطر نشان کرد: در حال واکسینه کردن دانشجویان دکتری دانشگاه 
تهران بودیم که حدود یک هفته پیش دستوالعملی مبنی بر توقف واکسیناسیون به دست 
ما رسید و اعلام کردند که قرار است این خصوص تصمیمات جدیدی اتخاذ و اعلام شود. 

بنابراین منتظر برنامه جدید ستاد ملی مقابله با کرونا هستیم.

بحثی درباره استعفای آملی لاریجانی از ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام مطرح 
نیست

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام می گوید که اســتعفای آملی لاریجانی از شورای 
نگهبان ارتباطی با ریاســت ایشان بر مجمع تشخیص نداشته و بحثی در مورد استعفای او 
از این مجمع طرح نشــده است. مجید انصاری، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، در 
گفت وگو با اعتمادآنلاین ارتباط استعفای آملی لاریجانی از عضویت در شورای نگهبان و 
ریاست او بر مجمع تشخص مصلحت نظام را رد کرد و این ۲ موضوع را بی ارتباط شمرد. 
او تاکید کرد که »این ۲ جایگاه قطعاً ارتباطی به هم ندارند« و گفت: ایشان در هفته های 
اخیر به صورت مستمر در جلســات مجمع تشخیص حضور یافته و ریاست شان بر مجمع 
تداوم داشته است. انصاری همچنین افزود: این ۲ جایگاه هیچ ارتباطی با هم ندارند، ایشان 
بنا بر هر دلیلی از عضویت در شــورای نگهبان اســتعفا کرده، اما خلــل یا تعللی در روند 
حضورشان در مجمع تشخیص رخ نداده است. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام راجع 
به طرح مباحثی درباره احتمال کناره گیری آملی لاریجانی از ســمت ریاست این مجمع و 

عزیمت به نجف نیز توضیح داد: بحثی درباره اســتعفای آملی لاریجانی از ریاست مجمع 
تشخیص مصلحت نظام مطرح نشده و در میان نیست.

کنایه سنگین حسیني به روحاني
  ســیدمحمد حسیني در توییتر نوشت: ببین تفاوت ره کز کجاست تا به کجا!حسن  روحاني 
بعضاً به مدیران ارشــد و حتــي  وزرا چند دقیقه وقت ملاقات نمي داد!حالا کشــاورزان، 
کارگران، صیادان، زاغه نشینان و... مي توانند بدون لکنت زبان، کمبودها و مشکلات را با 

آقاي  رئیسي مطرح کنند تا براي بهبود وضع زندگي مردم، دستور اقدام دهد.

انتقاد وزیر سابق ارشاد از زیارتنامه حرم امام خمیني)ره(
وزیر سابق ارشــاد از زیارتنامه حرم امام انتقاد کرد.سیدعباس صالحي در توییتر نوشت:در 
یک هفته اخیر بحث زیارتنامه حرم امام داغ شــد. به امام گفتند که فلاني ها شما را قبول 

ندارند و ایشان پاسخ دادند: قبول نداشته باشند، مگر من اصول دین هستم.
ظاهراً براي برخي زیارت نامه حرم امام هم جزو اصول دین شده است!بیت امام ستیزي روا 

نیست، اما از قداست سازي کاذب دفاع نکنیم.

ادعاي نماینده مجلس درباره کارشکني مدیران ارشد دولت روحاني
مالک شریعتي، نماینده مجلس در کانال تلگرامي خود نوشت: برخي مصوبات بودجه14۰۰ 
هنوز اجرایي نشــده اســت. جناب آقاي دکتر میرکاظمي!به عنوان عضو کمیسیون تلفیق 
بودجه و با اطلاع دقیق عرض میکنم برخي از بندهاي  بودجه14۰۰، با کارشــکني رییس 
و مدیران ارشد سازمان برنامه و بودجه دولت آقاي روحاني در عدم تدوین آیین نامه هاي 

اجرایي مورد نیاز، هنوز به مرحله اجرا نرسیده است.لطفا پیگیري فرمائید!

نیک بین: یا گاندو را تعطیل کنید یا محاکمه روحاني را شروع کنید
نماینده کاشــمر در مجلس تاکید کرد که قوه قضائیه پرونده هاي مرتبط با دولت سابق را 
بررسي کند.حجت الاسلام جواد نیک بین نماینده کاشمر در مجلس شوراي اسلامي امروز 
)یکشــنبه 14 شهریور( در جلسه علني مجلس و در تذکري خطاب به قالیباف و نمایندگان 
مجلس اظهار داشــت: بهتر است هیأت رئیســه مجلس دستوري به صدا و سیما بدهد که 
یا فیلم گاندو را تعطیل کند یا اینکه محاکمه حســن روحاني رئیس جمهور سابق را شروع 
کند.وي افزود: کم کم صبر مردم ســر آمده اســت؛ آقاي اژه اي که پرونده هاي بزرگي را 
در این کشــور بررسي کرده است و شجاعانه آن را به پایان رسانده اند، بایستي پرونده هاي 
تخلفاتي که مجلس یازدهم و کمیسیون اصل نود و... بررسي کرده و خیلي از خیانت هایي 
که دولت ســابق انجام داده و پرونده هاي آن را به قوه قضائیه ارسال کرده است را بررسي 
کنند.نماینده کاشمر در مجلس شوراي اسلامي تصریح کرد: مصلحتي که در عدم محاکمه 
حســن روحاني و تیمي که خیانت کرده اند، درســت نیســت. یا فیلم گاندو که هم اکنون 
پخش مي شــود دروغ اســت یا اینکه صحت دارد؛ اگر دروغ است بهتر است پخش آن را 
قطع کنند و اگر موضوعات مندرج در فیلم گاندو صحت دارد باید هر چه ســریع تر روحاني 

و تیم منتسب به او را محاکمه کنند.

شهردار اسبق تهران به دیدار کروبي رفت
محمدعلي افشاني در رابطه با ملاقاتش با مهدي کروبي نوشت: برداشت من از دو ساعت 
ملاقات و طرح برخي مســائل این است که اگر حصر سال ها قبل پایان مي یافت و امکان 
ارتباط مستقیم اشخاص بیشتري با دیدگاه هاي متفاوت با محصورین وجود داشت از برخي 

خســارات پیش آمده جلوگیري مي شــد.به گزارش جماران؛ محمدعلي افشاني در روزنامه 
اعتماد از ملاقات با حجت الاســلام و المســلمین مهدي کروبي نوشت: بعد از قریب 11 
سال توفیق دیدار شــیخ اصلاحات جناب آقاي کروبي حاصل و ایشان را ملاقات کردم با 
همان صمیمیت و مرام همیشــگي، روحیه مصمم و امیدوار مشابه سال هاي قبل از حصر 
البته نگران از شرایط عمومي مردم، محدودیت ها، گراني، تورم، اشتغال جوانان، خشکسالي 
و مهم تــر از همه کاهش اعتماد عمومي.در این ملاقــات که حاج خانم کروبي نیز حضور 
داشــتند پس از تحلیل و بازخواني تاریخي رویدادها و علل اصلي شرایط پیش آمده بیشتر 
روي این موضوع تاکید شــد که مصلحت عمومي کشور چیست و چه باید کرد تا وضعیت 
بهبود یابد و مردم از زیســت بهتر و آســایش و آزادي عمل بیشتر بهره مند شوند خصوصا 
براي بازســازي اعتماد عمومي مردم چه اقداماتي ضروري اســت.در مورد چرایي وضعیت 
اصلاح طلبــان و تاثیر عوامل دروني و برونــي در بروز وضعیت فعلي اصلاح طلبان بحث و 
تبادل نظر شــد. علاوه بر بیان صریح علل این شــرایط، همچون گذشته معتقد بودند هر 
کس داعیه فعالیت سیاســي و اجتماعي دارد بهتر است با شناسنامه مشخص فعالیت کند 
و پاســخگوي تصمیمات خود باشــد و از هر فعالیتي که مانع تقویت، توســعه و گسترش 
احزاب شود پرهیز گردد. در رابطه با فرآیند انتخابات ریاست جمهوري و نتایج آن و عملکرد 

اصلاح طلبان کمي صحبت شد.

کیهان: مجري مشهور شبکه من وتو قصد بازگشت به ایران دارد
یکي از مجریان شبکه بهایي- سلطنت طلب من وتو در پیام خصوصي دیگري براي دوست 
خود در اســتاني غربي، بار دیگر از وي خواســت؛ زمینه برگشــت او به ایــران را فراهم 
کند!پیش تر امید خلیلي تجریشــي ملقب به طغرل خواهان بازگشت به ایران شده بود که 
به محض اطلاع رســاني کیهان از خواســته وي، تلویزیون من وتو وي را اخراج کرد!شبکه 
من وتو که با شبکه اي اسرائیلي داراي قرارداد همکاري است؛ به شکل محفلي اداره مي شود 
و عوامل آن در نظر اربابان و کارفرمایان خود، به مانند برده هاي جنســي و عروسک هاي 

خیمه شب بازي هستند که به محض اتمام تاریخ مصرف شان، به دور انداخته مي شوند.

واکنش کوثري به تغییر موضع برخي مخالفان برجام؛ در مجلس نهم کسي مخالف 
اصل مذاکره نبود

نماینــده مردم تهران در مجلس گفت: در مجلس نهم مخالفان برجام نظرشــان مخالفت 
با اصل مذاکره نبود بلکه معتقد بودند برجام اگر مذاکره اســت باید نتیجه بخش باشــد و 
نتیجه آن فقط به نفع آمریکا و 1+4 رقم نخورد، کســي از مذاکره نمي ترسد.»اســماعیل 
کوثري«، نماینده مردم تهران در مجلس، در گفت وگو با برنا در پاســخ به این ســوال که 
برخي مخالفان برجام اکنون در موافقت با برجام اظهاراتي را بیان مي کنند نظر شــما در 
خصوص این تغییر موضع چیست، گفت: در مجلس نهم مخالفان برجام نظرشان مخالفت 
با اصل مذاکره نبود بلکه معتقد بودند برجام اگر مذاکره اســت باید نتیجه بخش باشــد و 
نتیجه آن فقط به نفع آمریکا و 1+4 رقم نخورد، کسي از مذاکره نمي ترسد، از همان ابتدا 
گفتیم که حمایت از آمریکا اشــتباه است. اروپایي ها توقع دارند تا هرچه مي گویند ایران 
بپذیرد. همان موقع در مجلس وقت هم به تیم مذاکره کننده گوشزد کردیم که اشتباه است 
یکدفعــه برجام را عملي کنند، ایران یک گام بردارد و بگذارند آن ها هم یک گام بردارند.

او ادامــه داد: هر وقت که طرفین مقابل انصاف به خرج دهند آن وقت مي توان امیدي به 
برجام داشت، برجام دو، سه و چهار را مطرح نکنند. راه براي مذاکره بعدي باز است، اما اگر 
بخواهند شروطي را در زمینه موشکي، منطقه اي، حقوق بشر بگذارند نمي پذیریم. مذاکره 
مي کنیم تا نتیجه بگیریم نه اینکه مذاکره کنیم براي مذاکره، این روند قابل قبول نیست.

علت استعفاي آملي لاریجاني از زبان ناصر ایماني
یک فعال سیاسي اصولگرا گفت: مساله استعفاي آیت الله آملي لاریجاني از شوراي نگهبان 
به علت اختلاف نظر در شــیوه و نحوه بررسي صلاحیت ها بود نه به دلیل مسائل شخصي 
و صرفا رد صلاحیت برادرش.ناصر ایماني درخصوص اســتعفاي آیت الله آملي لاریجاني از 
عضویت در شــوراي نگهبان و مطرح شدن برخي تحلیل ها با این مضمون که این استعفاء 
به دلیل ردصلاحیت علي لاریجاني برادر وي در جریان انتخابات ریاســت جمهوري اخیر 
بوده اســت، گفت: نظر من این اســت که از جنبه خوش بینانه به این مساله نگاه و آن را 
تحلیل کنیم و اینطور با بدبیني و به صورت شــخصي نــگاه نکنیم که مثلا »برادرش را 
ردصلاحیت کردند و ایشــان اســتعفاء داده اســت«؛ ما به صورت دیني هم اجازه نداریم 
اینطور با بدبیني به موضوع نگاه کنیم، اگرچه شاید هم این طور بوده باشد.تحلیلگر سیاسي 
اصولگرا در ادامه بیان کرد: مســاله به این صورت اســت که یک فردي به نام آقاي دکتر 
علي لاریجاني کاندیداي انتخابات شــده بود، شما اصلا ارتباط شخصي و برادري را نگاه 
نکنید. در این جلســاتي که برگزار شــده بود، یک استدلال هایي براي ردصلاحیت ایشان 
از ســوي برخي از اعضاي محترم شــوراي نگهبان آورده شده بود که برخي دیگر از اعضا 
از جمله فقیهي به نام آیت الله آملي لاریجاني این اســتدلال ها و این نحوه ورود به مسائل 
براي رد یا تاییدصلاحیت را نپذیرفتند و در این زمینه اختلاف نظر پیدا کردند، براي همین 
هم اســتعفاء دادند. یعني مساله اینطور شــخصي که؛ »چون برادر من را حذف کردند من 

استعفا مي دهم« نیست. 
وي افزود: به این علت که مســاله عدم تایید صلاحیت آقاي دکتر لاریجاني مساله بسیار 
مهمي اســت و با کاندیداهاي دیگري که در این دوره یا دوره هاي قبل ردصلاحیت شده 
بودند متفاوت بود، حتي با ردصلاحیت مرحوم آقاي هاشــمي رفسنجاني هم تفاوت داشت 
و به همین خاطر هم اختلاف نظرها جدي بود.کنشــگر سیاســي اصولگرا همچنین ادامه 
داد: البته بنده به دلایل دیگري اســتعفاي آقاي آملي لاریجاني را به مصلحت کشــور و 
شخص ایشــان نمي دانم و بهتر مي دانستم که ایشان استعفا نمي داد. اما مي خواهم بگویم 
کــه اگر قصد داریم قضاوت یا تحلیل کنیم باید اینطور قضاوت کنیم که این اســتعفاء به 
خاطر برادرش و یک موضوع شــخصي نبوده، بلکه بــه خاطر یک رویه اي بوده که آن را 
درســت نمي دانست. اگرچه من این اســتعفا را صحیح نمي دانم و فکر مي کنم که ایشان 

کار درستي نکردند.

رییس مرکز پژوهش هاي مجلس مشخص شد
سخنگوي هیات رییسه مجلس از انتخاب رئیس جدید مرکز پژوهشهاي مجلس شوراي اسلامي 
خبر داد.ســید نظام الدین موســوي اظهار کرد: با راي اعضاي هیات امناي مرکز پژوهشهاي 
مجلس شوراي اسلامي، دکتر بابک نگاهداري به عنوان رئیس این مرکز انتخاب شد.وي توضیح 
داد که طبق قانون شــرح وظایف مرکز پژوهشــهاي مجلس شوراي اسلامي، اعضاي هیات 
رئیسه مجلس، هیات امناي مرکز پژوهشها را تشکیل مي دهند و رئیس مجلس رئیس هیات 
امنا اســت. به گزارش ایسنا، بابک نگاهداري، دانشیار و مدیر گروه بیوتکنولوژي دانشگاه علوم 
پزشکي تهران، کارشناس ارشد مطالعات فرهنگي از دانشگاه علامه طباطبایي و داراي دکتراي 
تخصصي بیوتکنولوژي پزشکي و دکتراي حرفه اي پزشکي از دانشگاه علوم پزشکي تهران است.

نگهداري تاکنون مسئولیت هاي اجرایي چون دبیري نقشه جامع علمي کشور، معاونت نظارت و 
راهبري شوراي عالي انقلاب فرهنگي، معاونت پژوهشي دانشگاه آزاد اسلامي و ریاست دانشگاه 
علوم پزشکي آزاد اسلامي تهران و ریاست مرکز مطالعات و برنامه ریزي شهر تهران را بر عهده 
داشته است.پیش از این علیرضا زاکاني رییس مرکز پژوهش ها در مجلس یازدهم بود که براي 

شهرداري تهران از نمایندگي مجلس استعفا کرد.
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